
اخبار كشور
صفحه 3

سه شنبه 9 تیر 139۴ 
13 رمضان 1۴3۶ - شماره ۲1۰9۶

هدیه به خوانندگانپای درس علی)ع(

حضرت امام خمینی)ره(: من خوف آن دارم که به واسطه قشرهایی 
که غرض ندارند لکن نادان هستند کارهایی صورت بگیرد که مکتب 

ما را بد معرفی کند.

اخبار ادبی و هنری

چه کسی آب به آسیاب دشمن می ریزد؟!
در پی انتشار خبر حمایت بهرام رادان از قانونی شدن ازدواج همجنس بازان 
در آمریــکا، موجی از واکنش های منفی علیه این بازیگر در فضای مجازی به راه 

افتاد.
این مــوج و حجم انتقادها به حــدی بود که رادان مجبــور به حذف نظر 

حمایت آمیز خود شد و طی یادداشتی موضع قبلی را پس گرفت.
در این یادداشــت، بازیگر یاد شده، اصل مطلب خود یعنی تاریخی دانستن 
تصویــب قانون ازدواج همجنس بازان را رد نکرده اســت و به جای عذرخواهی، 
رســانه های منتشرکننده و نقاد نظرش را هدف قرار داده است. وی این رسانه ها 
را به »بزرگنمایی«، »بد تیتر« زدن و »ریختن آب به آســیاب دشــمن« متهم 

نموده است.
باید از این بازیگر پرســید: بواقع تایید و تاریخی دانســتن یک فعل زشت 
و چندش آور و تقدیر از اوباما آب به آســیاب دشــمن ریختن اســت یا نقد این 

عملکرد؟
بلکه کســانی آب به آسیاب دشمن می ریزند که بدون تأمل و غیرمسئولانه 
و فارغ از هرگونه تخصصی در امور سیاســی و بی توجه به مســائل و دغدغه ها و 

فرهنگ مردم این مملکت، نظرهای مشعشع صادر می کنند! 
آقای رادان، ظاهرا پیش بینی نمی کرد که نظر آمریکاپسند وی که با حمایت 
و اســتقبال رسانه های غربی روبرو شــد، عصبانیت کاربران و برخی رسانه های 
داخلی را به دنبال داشــته باشد و به همین دلیل نظر خود را در فضای مجازی 

حذف کرد و یادداشت جدیدی منتشر نمود.
معمولا این گونه افراد برای مطرح شــدن، هر از گاهی حرکتی از خود بروز 
می دهند ضمن اینکه منافع خود را هم در داخل کشور دنبال می کنند و هم در 

محافل اجنبی!
با این حال، خانه ســینما، شــهرداری ] در زمینه تبلیغات شهری با حضور 
افرادی حاشیه ساز[  و نیز وزارت ارشاد و رسانه ملی، باید نسبت به چهره سازی ها 
و به کارگیری چهره هایی که کمترین نســبت را با فرهنگ مردم ایران دارند، به 

وظایف خود عمل کنند.
گفتنی است رادان در صفحه مجازی خود خطاب به اوباما نوشته بود: »رأی 
دیــروز دیوان عالی آمریکا در قانونی اعلام کــردن ازدواج همجنس بازها اتفاقی 

تاریخی بود، شاید به اندازه لغو برده داری... از لینکلن تا اوباما...«
شیخ طادی: مذاکرات هسته ای یک دام است

پرویــز شــیخ طــادی که 
کسب ســیمرغ بلورین بهترین 
فیلم »روزهای  برای  کارگردانی 
زندگی« در جشنواره فیلم فجر 
را در کارنامــه هنری خود دارد 
گفت: مجموعــه مذاکرات برای 
هــدر دادن وقت دولت در طول 
چهار سال اســت و هیچ هدف 

دیگری نیز ندارد.
وی در گفت وگو با نسیم ادامه داد: قطعا توافقی صورت نخواهد گرفت؛ چرا 
که توافق باعث می شود دولت به کارهای اساسی هم فکر بکند و به همین دلیل 

هیچگاه توافقی صورت نخواهد گرفت.
این کارگردان اظهار داشت: مذاکرات با گروه 1+5 تنها دامی است که چهار 
سال دولت مان را به خود مشغول کند و همه چیز را به توافق گره بزند و نتیجه 

این مذاکرات نیز معطل ماندن کشور در سایر امور است.
شیخ طادی خاطر نشان کرد: طبیعتا معطل ماندن دولت در سایر امور بالاترین 

حصول نتیجه برای طرف مقابل خواهد بود و آنها نیز هدفی جز این ندارند.

اکران  فیلم های »حقوق بشر آمریکایی« 
آغاز شد

دبیر اجرایی اکران های مردمی جشنواره عمار اعلام کرد: همچون سال های 
گذشته، اکران مردمی فیلم هایی با موضوع »حقوق بشر آمریکایی« در شهرهای 

مختلف کشور برگزار می شود.
رضا کبودبند دبیر اکران های مردمی جشنواره عمار گفت: بسته ای از فیلم های 
با موضوع جنایات آمریکا برای اکران کنندگان مردمی استان ها فرستاده شده که 
شامل آثار نماهنگ، مســتند، پویانمایی و فیلم داستانی با موضوع جنایت های 

مدعیان حقوق بشر و گروه های تحت حمایت آنها علیه مردم ایران است.
وی با اشاره به سخنان اخیر رهبر معظم انقلاب راجع به پیشنهاد نامگذاری 
هفتم تا دوازدهم تیر به عنوان هفته حقوق بشر آمریکایی بیان داشت: در تیر ماه 
خصوصاً این هفته حوادث مهمی اتفاق افتاده که رهبری به بعضی اشاره کردند 
اما یک مورد را نفرمودند که ترور نافرجام خودشان بوده است، این بیانات رهبری 
موجب انگیزه مضاعف برای کسانی است که پیش از این برای نمایش فیلم های 

بسته حقوق بشر آمریکایی تلاش کرده اند.
دبیر اجرایی اکران های مردمی جشــنواره عمار با بیان ظرفیت هایی از سال 
57 تاکنون مثل 17 هزار شهید ترور، شهادت رئیس جمهور، نمایندگان مجلس، 
ائمه جمعه، مردم عادی و شــهدای هســته ای گفت: متاســفانه از این ظرفیت 
استفاده نشده و ما حتی یک فیلم خوب راجع به شهید رجایی نداریم در صورتی 
کــه هر کدام از این 17 هزار نفر یک ظرفیت اســت و بــا اتکا به روایت اعضای 
خانواده یا اسناد و اطلاعات موجود از آنها می توان لااقل یک مستند تولید کرد.

وی این کمبود را عامل ورود مجموعه عمار به این بحث دانست و افزود: این 
مسئله باعث شد که ما بسته ای از فیلم های جشنواره عمار با این موضوع تهیه و 

روی این هفته تاکید کنیم.
دبیر اکران های مردمی جشنواره عمار درباره سابقه پرداختن به این موضوع 
گفت: شــبکه اکران مردمی جشنواره عمار در سال های گذشته نیز به مناسبت 
ســالروز جنایت های خونینی که در این ایام علیه مردم ایران صورت گرفته بود 
حدود 22 اثر با عنوان »ایران، قربانی حقوق بشر آمریکایی« را در مناطق مختلف 
کشــور اکران کرده و حتی یکی از اکران ها در میدان سرچشمه سردشت، محل 
اصابت بمب های شــیمیایی، برگزار شد که سه شب ادامه داشت و امسال نیز 5 
اثر جدید که در جشــنواره پنجم به دست ما رسیده بود به این مجموعه اضافه 

شده است.
کبودبند همچنین درباره اســتقبال مردم از فیلم های جشنواره عمار با این 
موضوع گفت: برخی از فیلم های »حقوق بشــر آمریکایی« مثل مستند »چریکه 
بی دنگ« در فهرســت آثــار پر مخاطب در بین همه فیلم های جشــنواره دیده 

می شوند.
وی با اعــلام خبر افتتاح اکران های »حقوق بشــر آمریکایی« در اســتان 
کردستان گفت: مراسم افتتاحیه اکران فیلم های حقوق بشر امسال، یکشنبه در 

قروه کردستان برگزار شد.
فروش مانتوهایی مغایر ارزش ها 

در نمایشگاه قرآن!
در بیست وسومین نمایشگاه بین المللی قرآن کریم بخش های مختلفی وجود 
دارد که بســیاری از آن ها هنوز به صورت کامل آماده حضور بازدیدکنندگان 
نیســتند. در بخش عفاف و حجاب نیز در کنار عدم نظم غرفه ها، مانتوهایی 

مغایر با ارزش ها عرضه می شود!
 براساس گزارش خبرگزاری فارس، در نخستین روز از برگزاری نمایشگاه 
بین المللی قرآن کریم بســیاری از بخش ها هنوز به صورت کامل افتتاح نشده 
بود؛ در حالی که امید می رفت که این نمایشگاه که با تأخیر برگزار شد آماده 
حضور بازدیدکنندگان باشد اما متأسفانه این نقص تا پنجمین روز از برگزاری 
نمایشگاه بین المللی قرآن کریم همچنان ادامه داشت به طوری که مسئولان 
بســیاری از بخش ها هنوز هم در حال غرفه بندی و آماده ســازی بخش خود 

بودند.
ســال گذشــته نمایشــگاه بین المللی قرآن کریم تنها در باغ موزه دفاع 
مقدس برگزار شد اما پراکندگی بخش ها نارضایتی بازدیدکنندگان را به همراه 
داشت؛ به همین جهت مسئولان نمایشگاه قرآن تصمیم گرفتند این نقص را 
با برپایی نمایشــگاه در باغ موزه دفاع مقدس و باغ کتاب رفع کنند اما بازهم 
نه تنها این مشکل برطرف نشد بلکه دوچندان نیز شد؛ تا جایی که بسیاری از 
بازدیدکنندگان از نمایشگاه قرآن از نامشخص بودن بخش ها و پراکندگی آنها 

گلایه می کنند چرا که این امر موجب سردرگمی آن ها شده است. 
  در بخش عفاف و حجاب نیز در کنار فروش چادر شاهد فروش مانتوهای 
نه چندان اســلامی هم هســتیم. مانتوهای جلوباز و بدون دکمه ای که شاید 

از نظر بسیاری از خانواده های متدین کشورمان مناسب بانوی ایرانی نباشد.

نامه دانشجویان بورسیه به دبیر ستاد حقوق بشر
موضع قوه قضائیه 

در پرونده تضییع حقوق بورسیه ها چیست؟
جمعی از دانشجویان بورســیه در نامه ای خطاب به 
محمدجواد لاریجانی از عدم تمکین وزارت علوم و دولت 
به قانون، گلایه کرده و با طرح چند پرسش آورده اند: موضع 
قوه عادله کشور در قبال تضییع حقوق افراد توسط دستگاه 

اجرایی کشور چیست؟!
در این نامه دانشجویان معترض به سیاست بازی گسترده در 
وزارت علوم، آمده است: چگونه وزارت علوم دولت به اصطلاح تدبیر 
و امید، با اغراض صرفاً سیاسی، روحیه، آینده و حقوق این قشر 
فرهیخته و خانواده ایشان را به بازی گرفت و با یک صحنه آرایی 
فوق العاده، و البته با همراهی رسانه های جریان ساز خود، به قلع 

و قمع عده ای جوان نخبه ارزشی پرداخت؟
بورســیه های تظلم خواه در ادامه نوشــته اند: همان گونه که 
قبلًا نیز خاطرنشــان شــد، این جریان در ابتدا، با متهم کردن 
تمام بورسیه ها به فساد، بی سوادی و غیرقانونی بودن، به تشکیل 
دادگاهی نمایشی، بدون حضور متهمین علمی کشور! اقدام نمود، 
و بدون اســتعلام از رزومه های علمی این دانشجویان و پیشرفت 
تحصیلی شــا ن از دانشگاه های محل تحصیل، تنها حدود ۳۰ نفر 
را محــروم از تحصیل و حــدود ۸۰۰ نفر را به صرف چند صدم 
کسر معدل در مقطع کارشناسی یا کارشناسی ارشد، یا چندماه 
و چندسال اضافه سن، به لغو بورس و تحصیل با پرداخت هزینه 
شخصی محکوم کرد، و از رفع اتهام و عذرخواهی از باقی بورسیه ها 
نیز ســر باز زد. در ادامه نیز خود در مقام تجدید نظر برآمد و با 
کمی تغییر در آراء قبلی، احکام برآمده از قضاوت ناعادلانه خویش 
را به دانشگاه های محل تحصیل دانشجویان فرستاد تا ضمن لغو 
بورس، و بســتن پورتال آموزشی دانشجویان، ایشان را مجبور به 

پذیرش این احکام گرداند.
معترضین به کمیته سیاســی تشــکیل شده در وزارت علوم 
از لاریجانی پرســیده اند: شــما که خود موفق به دریافت مدرک 
دکترا گشته اید، آیا باور دارید، و باور می کنید، که شخص ناتوان 
و بی سوادی بتواند مراحل مختلفی چون مصاحبه تخصصی گروه، 
گذراندن واحدهای درسی، آزمون جامع، تصویب پورپوزال، تحریر 
رســاله و البته نگارش و چاپ مقالات علمی را به آســانی پشت 
ســر بگذارد و به دریافت مدرک دکتــرا، آن هم در معتبرترین 
دانشگاه های کشور که اجازه برپایی و تشکیل دوره های دکتری 

رشته های مختلف را کسب کرده اند، نائل آید؟!
ســوال دوم ما این است که آیا باور قوه قضائیه این است که 
هر کس و هر مرجعی می تواند هم در مقام شاکی و هم در مقام 
قضاوت بنشیند و بدون آشنایی و البته بدون باور، به اصول ابتدایی 
قضاوت عادلانه، امنیت روانی، شغلی و اجتماعی عده ای را نادیده 

گرفته و دچار آسیب گرداند؟!
ســوال ســوم اینکه آیا رفتار قلدرمآبانه وزارت علوم در عدم 
تمکین به حکم صادره از ســوی کمیسیون اصل نود مجلس که 
براساس قانون اساسی دارای اختیار و جایگاه قانونی است، با اصول 
مسلم حقوق سازگار است و آیا قرار نیست نهاد قضایی کشور در 
قبال این قبیل رفتارهای غیرقانونی اقدام شایسته به عمل آورد؟
نویســندگان نامه ادامه داده اند: گناه دانشجویانی که صرفاً با 
اعتماد به مراکز تصمیم گیری و اجرایی کشور و ثبات در شرایط و 
تعهدات از تمام فرصت های شغلی و کاری و تحصیلی دیگر چشم 
پوشیده، و متعهدانه به درس و تحصیل خویش مشغول گشته اند 
چیســت؟! و البته باید این دانشجویان به کجا پناه ببرند و از چه 

نهادی و چه کسی تظلم خواهی کنند؟!
و اما ســوال پایانی، موضع قوه عادله کشــور در قبال تضییع 
حقوق افراد، در آمد و شــدهای انتخاباتی و تغییر ذائقه سیاسی 

دستگاه اجرایی کشور چیست؟

ارزش های والای اخلاقی
امام علی)ع(: »سرمایه ای از عقل سودمندتر نیست، و تنهایی 

ترسناک تر از خودبینی، و عقلی چون دور اندیشی، و بزرگواری 

چون تقوی، و همنشینی چون اخلاق خوش، و میراثی چون 

ادب، و رهبــری چــون توفیق الهی، و تجارتــی چون عمل 

صالح، و سودی چون پاداش الهی، و پارسایی چون پرهیز از 

شبهات، و زهدی چون بی اعتنایی به دنیای حرام، و دانشی 

چون اندیشــیدن، و عبادتی چون انجــام واجبات، و ایمانی 

چون حیا و صبر، و خویشــاوندی چون فروتنی، و شــرافتی 

چون دانش، و عزتی چون بردباری، و پشتیبانی مطمئن تر از 

مشورت کردن نیست«.
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نایب رئیس اول مجلس شــورای اسلامی گفت: 
ایران اسلامی امروزه به یک قدرت تعریف شده در 

جغرافیای دنیای اسلام و منطقه تبدیل شده است.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمدحسن ابوترابی 
فرد در آیین گرامیداشت بیست و هشتمین سالگرد بمباران 
شیمیایی شهر مرزی سردشت که با حضور جمعی از مقامات 
کشوری و استانی و اقشار مختلف مردم این شهرستان در 
ســرچاوی محل اصابت بمب های شیمیایی هواپیماهای 
رژیم بعثی عراق برگزار شد، افزود: ایران اسلامی امروز در 
تمامی مناسبت ها و تحولات بین المللی و منطقه ای نقش 

سازنده ای را ایفا می کند.
وی از ایران به عنــوان نماد امنیت در جهان یاد کرد 
و ادامــه داد: این امنیت و اقتدار دســتاورد مقاومت ها و 
پایمردی های شــما ملت ایران و مرزداران غیور سردشتی 

است.
حجت الاســلام ابوترابی فــرد اضافه کــرد: غیرت و 
ایستادگی ملت ایران باعث شده تا کشورمان به یک قدرت 
دفاعی برتر در جهان مبدل شود به طوری که حتی رئیس 
جمهوری آمریکا نیز به خود اجازه نمی دهد در قبال ملت 

ایران از گزینه نظامی در سخنانش استفاده کند.
نایب رئیس مجلس از سردشت به عنوان نماد مظلومیت 
ملیتی یاد کرد که از جغرافیای ایران اسلامی و هویت دینی 

و اسلامی خود با تمام توان دفاع کردند.
وی گفت: دشمن شهر سردشت را بیش از 7۰ بار مورد 
اصابــت بمباران هوایی و توپخانه ای خود قرار داد تا بتواند 
مقاومت و ایستادگی آنها را در هم شکسته و انسجام ملی 

را از آنها بگیرد.
ابوترابی فرد بیان کرد: دشــمن با اقدامات غیرانسانی 
و ناجوانمردانــه خود برای ملت ایران تلاش می کرد مردم 
ایران را در برابر نظام سلطه و استکبار تسلیم کند اما ملت 
ایران در زیر سایه رهبری صالح و مقتدر با الهام گرفتن از 

وحدت ملی در برابر زیاده خواهی های دشمنان ایستادند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به وضعیت 
و شرایط شهرستان مرزی سردشت گفت: باید راه را برای 
شکل گیری منطقه آزاد  اقتصادی در این شهرستان فراهم 
کرده و ارکان فعالیت اقتصادی بیشتری را برای مردم این 

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی:

ایران امروز به یک قدرت در دنیای اسلام تبدیل شده است

رئیس جمهور کشورمان تاکید کرد: امروز هم برای 
حفظ نظام و تداوم آن و دســتیابی به اهداف متعالی 
انقلاب، راهی جــز اتصال واقعی به قرآن و اهل بیت 

عصمت و طهارت نداریم.
بــه گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، 
حجت الاسلام حســن روحانی  رئیس جمهور کشورمان در 
ضیافــت افطار با خادمان قــرآن و ذاکرین اهل بیت )ع( با 
تجلیل از خدمات این دو قشر فرهنگی و معنوی به جامعه 
گفت: خادمان قرآن به فرزندان این جامعه خواندن، فهمیدن 

و عمل به قرآن را می آموزند و این بسیار ارزشمند است.
وی بــا بیان اینکه قرآن صرفا برای خواندن و فهمیدن 
نیســت، اظهار داشــت: قرآن راه و مسیر هدایت را به تمام 
انسان ها نشان می دهد و افتخار انقلاب و نظام ما این است 
که از روز اول به قرآن و اهل بیت عصمت و طهارت متصل 
اســت و بدون تردید اگر این دو ثقل بزرگ نباشند، سعادت 

هم وجود نخواهد داشت.
روحانــی ادامه داد: امام راحل در بین آحاد مردم، عزیز 
و بــزرگ بودند چرا که مبین قرآن و عاشــق اهل بیت )ع( 
بودند و اتصال مردم به امام)ره( از این جهت بود که ایشان 
را مرجعی برای فهم عمیق تر و بهتر قرآن و دین می دانستند.

روحانی در ضیافت افطار با خادمان قرآن و ذاکرین اهل بیت :

برای حفظ نظام راهی جز اتصال واقعی
 به قرآن و اهل بیت)ع( نداریم

رئیس جمهور اضافه کرد: قرآن به همه انســانها تعلق 
دارد و مسیر هدایت را نه تنها برای مسلمانان بلکه برای هر 
آن کسی که طالب آن باشد نمایان می سازد و از این رو هم 
پیامبر عزیز اسلام )ص( برای همه عالمیان رحمت بودند و 
هم قرآن مجید برای همه جهانیان هدایت و رحمت است.

روحانی با تذکر این نکتــه که بعضی اوقات از بهترین 
نعمت های الهی سوء استفاده می شود، اظهارداشت: ظلمی 
بالاتر از اینکه انسان به نام حق و به نام قرآن، به قرآن و راه 
حق خیانت کند و افترا ببندد وجود ندارد. در اوایل انقلاب 
برخی جوانان ما را با ادعای قرآن و اسلام منحرف کردند و 

امروز هم مراقب باشــیم که در گوشه و کنار چنین اتفاقی 
رخ ندهد. رئیس جمهور با اشــاره به سوء استفاده هایی که 
از قرآن و اسلام در منطقه صورت می گیرد، گفت: اینکه در 
محل مسجد و در حین نماز جمعه مردم را متاسفانه به نام 
اســلام و قرآن قطعه قطعه می کنند، سوء استفاده از دین 
خدا و بزرگترین ظلم اســت. روحانی تأکید کرد: خدا نکند 
کسی به نام قرآن و اهل بیت علیهم السلام مردمی را جمع 
کند و سخنانی خلاف قرآن و سیره خاندان اهل بیت بگوید.

رئیس جمهور در ادامه با گرامیداشــت یاد شهید دکتر 
بهشتی و مظلومیت ایشان گفت: در مقطعی که شهید بهشتی 
زنده بودند متأسفانه با تبلیغات غلط و منحرف، اذهان بخشی 
از جامعه را نسبت به ایشان منحرف کردند به گونه ای که در 
آن دوران در مسجد، دانشگاه و جامعه کسی جرأت نمی کرد 
از ایشان تجلیل کند و این نشان دهنده آن است که با تبلیغات 

غلط و منحرف توانستند جامعه را به انحراف بکشانند.
روحانی تأکید کرد: بســیار مهم است که انسان بتواند 
قدردان و شــاکر نعمتهای بزرگ الهی باشد و بالاتر از آن، 
هرگز از این نعمت ها سوء استفاده نکند. رییس جمهوری در 
پایان اظهار امیدواری کرد همه بتوانند خادم واقعی و ذاکر 

واقعی اهل بیت علیهم السلام باشند.

رئیس جمهور در جلسه هیئت دولت از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی به دلیل اعتماد مجدد به وزیر 

آموزش و پرورش تشکر کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حسن 
روحانی رئیس جمهور کشــورمان در ابتدای جلسه هیئت 
دولت از نمایندگان مجلس شورای اسلامی به دلیل اعتماد 

مجدد به وزیر آموزش و پرورش تشکر کرد.
در ادامه وزیر امور اقتصادی و دارایی گزارشی از اقدامات 
صورت گرفته و در دست اجرا در راستای بهبود محیط کسب 

وکار به هیئت وزیران ارایه داد.

در این گزارش وضعیت ایران در شاخص سهولت کسب 
وکار مورد بررسی قرار گرفت.

از جمله اقدامات صورت گرفته در جهت بهبود محیط 
کســب وکار در زمینه دسترسی به برق می توان به کاهش 
تعداد مراحل واگذاری انشعاب برق از 6 مرحله به 4 وکاهش 

مدت زمان آن از 77 به 44 روز اشاره کرد.
همچنین در مورد ثبت مالکیت،صدورگواهی،تمدید و 
تجدید کارت بازرگانی شرکت های فاقد پرونده مطالباتی و 
یا لیســت بازرسی در همان روز و انجام تقسیط کل بدهی 
شرکت های دارای بدهی قطعی حداکثر تا پنج روز قابل ذکر 

است. پس از گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی، هیئت 
وزیران به بررسی تعداد دیگری از آیین نامه های اجرایی قانون 
رفع موانع تولید و ارتقای نظام مالی کشــور پرداخت و آنها 

را از تصویب گذراند.
بر اساس یکی از آیین نامه های مذکور، متقاضی بخش 
خصوصی یا تعاونی باید درخواست خود را براساس شرایط 
موضــوع این آیین نامه مبنی بــر پرداخت مدت دار یکجا یا 
اقســاطی ارزش کالا یا خدمت و یا بهای مجوز و پروانه که 
ارزش آن بیش از یک میلیارد ریال باشد، کتبا و همزمان با 
تسلیم اسناد شرکت در مزایده، عملیات خرید، اخذ مجوز و 

پروانه به دستگاه اجرایی ارائه نمایند.
با تصویب آیین نامه دیگــری از قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور، کلیه اراضی طرح های 
عمرانی قابل واگذاری،مطابق بــا پروانه بهره برداری صادره 
توسط مراجع ذیربط و در صورت درخواست مجری و تایید 
اجرای طرح توسط هیئت نظارت، قابل انتقال قطعی می باشد.

همچنیــن قیمت گذاری اراضی در زمان انتقال قطعی 
حســب نوع فعالیت به نرخ کارشناسی روز محاسبه و اخذ 
می گردد. موافقت با افزایش سرمایه شرکت های آب منطقه ای 

استان لرستان و ایلام از دیگر مصوبات هیئت وزیران بود.

با حضور روحانی و در جلسه هیئت دولت

تعدادی از آیین نامه های اجرایی قانون رفع موانع تولید تصویب شد

منطقه به وجود آورد.
در این مراسم همچنین پیام وزیر انفال اقلیم کردستان 
عراق نیز به مناسبت سالروز بمباران شیمیایی شهرستان 

مرزی سردشت قرائت شد.
در هفتــم تیر 1۳66 رژیم بعثی عراق با اســتفاده از 
بمب های شــیمیایی چهار نقطه پرازدحام سردشــت را 
بمبــاران کرد که در این حملــه ناجوانمردانه 119 نفر از 
ســاکنان غیر نظامی شهر شهید و بیش از هشت هزار نفر 
نیز در معرض گازهای سمی قرار گرفته و دچار مصدومیت 

شیمیایی شدند.
بمباران شیمیایی شــهر مرزی سردشت فجیع ترین 
تهاجم شــیمیایی بود که آثار و مشکلات منفی بسیاری 
به جود آورد و این شهر اولین شهر قربانی جنگ افزارهای 
شــیمیایی در جهان پس از بمباران هسته ای هیروشیما 

نامیده شد.
رئیس مجلس شــورای اسلامی و وزیر امور خارجه در 
پیام های جداگانه به همایش گرامیداشت سالروز بمباران 
شیمیایی شــهر مرزی سردشت بر پیگیری احقاق حقوق 

قربانیان سلاح های شیمیایی کشورمان تأکید کردند. 
علی لاریجانی در پیام خود به مردم شــریف سردشت 

تأکید کرده است: تصویر جنایت بمباران شیمیایی سردشت 
از اذهان ملت بزرگ ایران و دیگر آزاداندیشان جهان محو 

نمی شود.
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان نیز در 
پیام خود ضمن گرامیداشــت بیست و هشتمین سالگرد 
بمباران شیمیایی سردشت از پیگیری های این وزارتخانه 
برای احقاق حقوق جانبازان و قربانیان سلاح های شیمیایی 
کشورمان از طریق قانونی و در سطح بین المللی خبر داد.

وی در این پیام یادآوری کرده است: جمهوری اسلامی 
ایران به عنوان عضو فعال سازمان منع سلاح های شیمیایی 
به همراه سایر کشورهای عضو تا انهدام کامل تمامی ذخایر 
سلاح های شیمیایی کشــورهای دارنده به ویژه آمریکا و 
روســیه تلاش خواهد کرد و از این کشورها می خواهد به 

تعهدات کنوانسیونی خود در این رابطه پایبند باشند.
جانبازی 75 هزار شیمیایی هنوز احراز نشده است!

بنابر این گزارش، در حالی بیست و هشتمین سالگرد 
بمباران شیمیایی مردم بی دفاع سردشت توسط رژیم بعثی 
عراق برگزار می شود که هنوز بنیاد شهید و امور ایثارگران 
موفق به تأیید و احراز جانبازی برای مصدومین این حوادث 

در کشور نشده است.

به گزارش ایرنا، در همین رابطه رسول خضری نماینده 
مردم سردشت و پیرانشهر در مجلس شورای اسلامی در این 
همایش از دولت خواست که در احراز مصدومیت شیمیایی 
مجروحان شــیمیایی این شهرســتان و دیگر مجروحان 

شیمیایی کشور اقدام جدی کند.
وی اضافه کرد: از دولت می خواهیم نســبت به طرح 
دعــوی دادگاه های بین المللی اقدام و در اجرای این قانون 

گام های اساسی بردارد.
خضری با اشاره به سکوت مجامع بین المللی نسبت به 
حادثه بمباران شــیمیایی سردشت گفت: اگر سکوت این 
مجامع نبود هرگز شاهد بمباران شیمیایی شهر حلبچه از 

سوی رژیم بعث عراق در همان سال نبودیم.
وی از سردشــت به عنوان شــهر صلح جهان یاد کرد 
و افزود: از مســئولان درخواست می کنم در تقویم رسمی 
کشــور در چنین روزی سردشت را به نام شهر صلح، ثبت 

و معرفی کنند.
گفتنی اســت، همایش یاد و خاطره شهدای بمباران 
شــیمیایی شهرستان مرزی سردشت عصر روز یکشنبه با 
حضور نایب رئیس مجلس شورای اسلامی، معاون کنسولی 
وزیر امور خارجه، اســتاندار آذربایجــان غربی، جمعی از 
میهمانان اقلیم کردستان عراق و خانواده شهدا و جانبازان 
شــیمیایی این شهرستان در »ســرچاوی« محل اصابت 
بمب های شیمیایی رژیم بعثی عراق به این شهر برگزار شد.

هفتم تیر 1۳66 رژیم بعثی عراق با استفاده از بمب های 
شیمیایی چهار نقطه پر ازدحام سردشت را بمباران کرد که 
در این حمله ناجوانمردانه 119 نفر از ساکنان غیرنظامی 
شهر شهید و بیش از هشت هزار نفر نیز در معرض گازهای 

سمی قرار گرفته و دچار مصدومیت شیمیایی شدند.
بمباران شیمیایی شــهر مرزی سردشت فجیع ترین 
تهاجم شیمیایی بود که آثار و مشکلات منفی بسیاری به 
وجود آورد و این شــهر اولین شهر قربانی جنگ افزارهای 
شــیمیایی در جهان پس از بمباران هسته ای هیروشیما 

نامیده شد.
شهرستان سردشت با 111 هزار نفر جمعیت در 25۰ 
کیلومتری جنوب ارومیه مرکز اســتان آذربایجان غربی و 

هم مرز با کشور عراق واقع شده است.

رئیس مرکز تحقیقاتی ژنتیک نور ضمن تشریح 
و  مراحل علمی تشخیص هویت شــهدای گمنام 
پاسخ به برخی ابهامات در این زمینه از ادامه فرآیند 

شناسایی هویت غواصان شهید خبر داد.
به گزارش مهر، تفحص، تشییع و خاکسپاری شهدای 
گمنام در مقاطع زمانی مختلف علاوه  بر برانگیختن احساس 
غرور ملی و هم نوایی گروه های مختلف در تکریم فرهنگ 

ایثار و شهادت، همواره با ابهاماتی نیز همراه بوده است.
ابهاماتی که گاه به صورت کنایه  از ســوی بدخواهان 
مطرح و در مواردی صرفاً به منظور کســب اطلاع از سوی 
دلسوزان بیان می شده است. نمونه متأخر این ابهامات هم 
طرح این سوال در برخی رسانه ها و فضای مجازی بود که 
با توجه به پیشرفت های علمی روز، چگونه است که هنوز 
قادر به تشــخیص هویت شهدای تفحص شده نیستیم و 
کماکان شاهد تشییع پیکر شهدا به صورت گمنام هستیم.
درباره این ابهام و ســوالات دیگری از این دست باید 

سراغ متولی مســتقیم فرآیند تشخیص هویت پیکرهای 
تفحص شــده رفت. مرکز ژنتیک نور از زیرمجموعه های 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در حال حاضر این مسئولیت 

را برعهده دارد.
محمود تولایی رئیس این مرکز درباره اینکه چرا پس 
از چندین سال از پایان جنگ تحمیلی، هنوز برخی شهدا 
به صورت گمنام دفن می شوند به تشریح فعالیت های مرکز 
ژنتیک نور در روند تعیین هویت شهدای گمنام پرداخت 
و گفت: اســتخراج ژن روی یک نمونه خونی کار ساده ای 
نیســت، اگر قرار باشــد همین کار روی بافت انجام شود، 
حساســیت کار 2۰ برابر بیشــتر خواهد شد. همین اقدام 
روی بافت ســخت مشکل تر می شــود. سختی کار روی 
نمونه استخوانی بسیار بیشتر از کار کردن روی نمونه های 

خونی است.
تولایی در ادامه درباره اینکه چندی پیش حسام الدین 
آشنا، مشاور رئیس جمهور به صورت گلایه آمیز مطلبی را در 

فضای مجازی منتشر و بیان کرده بود »سه دستگاه متولی 
شهدا هستند اما هنوز شهدای جنگ تحمیلی گمنام دفن 
می شوند« افزود: به حق است که دوستان ما در دولت، و هر 
جایی، انتظارات و علائق خود را مطرح کنند اما آیا خودشان 

تا به حال یک بار از مجموعه و مرکز ما بازدید کرده اند؟
وی افــزود: ما تاکنون یک ریال هــم از حمایت های 
دولتــی برخــوردار نبوده ایم. اگر اکنون بــا یک تیم 2۰ 
نفره کار می کنیم باید بدانند که کارمان هزینه بر اســت 
و اگر قرار باشــد سرعت پاســخگویی خودمان را سه برابر 
کنیم باید قدرت مالی و بودجه ای ما هم ســه برابر شــود 
تا بتوانیم تعداد دســتگاه ها و نیروهایمان را بیشــتر کرده 
و ساختمان های مناسب تری بگیریم تا قدرت پاسخگویی 

بیشتری داشته باشیم.
پیش بینی وجود ۶ هزار شهید گمنام دیگر 

در مناطق مرزی
تولایی تصریح کرد:پیش بینی می شود حدود 6 هزار شهید 

گمنام دیگر در مناطق مرزی و برون مرزی کشورمان وجود 
داشته باشــد که پیدا شدن آنها نیازمند استمرار فرایندهای 
تفحص و جستجوی مفقودان است. با این حال اکنون حدود 
2 هزار نمونه از شهدا در اختیار داریم. آن هم نمونه هایی که 

از سال ۸1 به بعد در تفحص ها بدست آمده است.
عضــو هیئــت علمــی دانشــگاه علــوم پزشــکی 
بقیه الله اعظم)عج( در پاسخ به اینکه هزینه نمونه گیری از 
خانواده های شهدای گمنام آنقدر نیست که نتوان در جمع 
آوری نمونه خونی والدین شهدای گمنام سرعت عمل داشت، 
گفت: قطعا عدد و رقمی که مورد انتظارمان است بسیار کمتر 

از هزینه هایی است که امروزه در کشور انجام می شود.
تولایی درباره تعیین هویت 175 شــهید غواص تازه 
تفحص شــده هم گفت: شــهدای غواص فعلا در مرحله 
بررسی های آناتومی و آنتروپولوژی قرار دارند و پس از آن 
نمونه های برداشــت شده وارد مرحله استخراج ژنتیکی و 

شناسایی خواهند شد.

رئیس مرکز تحقیقاتی ژنتیک نور تشریح کرد

پاسخ سؤالات و ابهامات درباره شناسایی شهدای گمنام

استاد درس خارج حوزه با تأکید بر اینکه در 
انتخاب مسئولان باید شایسته سالاری را رعایت 
کرد، گفت: تندروها را نباید در کارها دخالت داد 
ولی افراد معتدل از هر جناحی که باشند لیاقت 

مسئولیت و انجام کار را دارند.
به گزارش خبرگزاری رسا، آیت الله مکارم شیرازی 
در دیدار فریدون همتی، سرپرســت اســتانداری قم 
با بیان  این که شهر قم مشــکلات زیادی دارد، گفت: 
دولت ها جایگاه ویژه قم را آنچنان که باید و شــاید در 

عمل قبول نکردند.

وی با اشاره به اینکه قم ویژگی های منحصر به فردی 
دارد، اظهار داشــت: یکی از این ویژگی ها قرار داشتن 
بارگاه حضرت معصومه)س( در این شهر است که در 
سال حدود 2۰ میلیون زائر را به خود جذب می کند.

آیت الله مکارم شــیرازی ویژگــی دوم قم را وجود 
حوزه علمیه دانست و ابراز داشت: حوزه علمیه قم در 
دنیا شــبیه ندارد و مراکز علمی مانند الازهر مصر و یا 
مراکز عظیم اســلامی در ریاض در حد و اندازه حوزه 

علمیه قم نیستند.
وی وجود مهاجر از استان ها و یا حتی کشور های 

دیگر را از ویژگی های دیگر قم دانست و افزود: در شهر 
قم بین ۳۰۰ تا 4۰۰ پژوهشگاه دینی و حوزوی وجود 
دارد که بار تشکیل زیرساخت فرهنگی کشور به دوش 

این مراکز است.
آیت الله مکارم شــیرازی در ادامه اظهار داشت: هر 
دولتی که ســر کار می آید تمام عوامل سابق را حذف 
می کند و آدم های خود را بر سر کار می آورد و انتخاب 
این افراد بر اساس شایسته سالاری نیست بلکه بر اساس 
حزب و یا جناحی اســت که مد نظر آن مسئول است 

و این مسئله سبب هزینه برای مملکت شده است.

وی با اشــاره به اینکه یکی از دولت ها با شــروع 
مســئولیت خود ۳1 اســتاندار را عوض کرد، تصریح 
کرد: مگر می شــود در میــان این ۳1 نفر یک نفر هم 
لایق و خوب نباشــد و اینجاست که متوجه می شویم 
این تغییرات گسترده بر اساس لیاقت و شایسته سالاری 

نبوده و نیست.
آیــت الله مکارم شــیرازی خطاب به مســئولان 
خاطرنشــان کرد: تندروها را نبایــد در کارها دخالت 
داد ولی افراد معتدل از هر جناحی که باشــند لیاقت 

مسئولیت و انجام کار را دارد.

آیت الله مکارم شیرازی خطاب به مسئولان:

اجازه ندهید تندروها عنان كار را به دست گیرند
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